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Conclusies van de Coördinatie Commissie voo 
Europese Integratie- en Associatieproblemen 
van 20 en 21 oktober 1981 

De Coördinatie Commissie heeft tijdens zijn 
zitting op 20 en 21 oktober de volgende 
agenda behandeld: 

1, Voorbereiding van de Algemene Raad van 26 en 27 oktober 
T98T ~ 

1.1 (evt.) Sony: omschakelingslening in kader EGKS 
1.2 Betrekkingen EG - Japan 
1.3 Dialoog Noord-Zuid/Honger in de wereld 
1.4 Toetreding Spanje/Voorbereiding ministeriële 

onderhandelingen van 26 oktober 1981 
1.5 Toetreding Portugal/Voorbereiding ministeriële 

onderhandelingen van 27 oktober 1981 
1.6 Betrekkingen EG - Cyprus; voorbereiding zevende 

Associatieraad 
1.7 ACS-suiker 
1.8 (evt.) China: Voorbereiding derde Gemengde Commissie 
1.9 Roemenië: voorbereiding eerste Gemengde Commissie 
1.10 Mandaatsproblematiek 
1.11 Textiel 
1.12 Suiker: Toetreding EEG tot Internationale 

Suikerovereenkomst 

- 2. Voorbereiding van de Visserijraad van 26 en 
eventueel 27 oktober 1981 

2.1 Intern Visserijbeleid 
2.2. Extern Visserijbeleid 

3. Voorbereiding Energieraad van 27 oktober 1981 

3.1 Steun aan projecten in de oliesector 
3.2 Tariefstructuren electrische energie 
3.3 Energiestrategie voor de Gemeenschap 
3.4 Subcrisismechanisme 
3.5 Energieprijspolitiek 
3.6 Demonstratieprojecten 
3.7 Centrales in grensgebieden 
3.8 Gasbeleid 
3. 9 Tranche uit nieuw communautair instrument voor 

eneraieproj ecten 
3.10 Olieraffinage 

De REZ zou de navolgende overwegingen en conclusies 
kunnen goedkeuren. 
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1. Voorbereiding van de Algemene Raad van 26 en 27 oktober 
1981 — — — _ _ -

1 • 1 iËY£^l-§2DYi_2™schakel^ 

De Europese Commissie stelt voor om, in het kader 
van art.56, lid 2a EGKS-verdrag, een omschakelings
lening ad £ 3,7 min met rentebonificatie te verstrekken 
aan Sony VK ten behoeve van de produktie van beeld
buizen voor kleurentelevisies. De Commissie meent 
dat de lening voldoet aan de voorwaarden van art.56 
lid 2a en voorts in overeenstemming is met het 
streven van de Gemeenschap om Japanse investeringen 
in Europa aan te moedigen. Frankrijk verzet zich 
principieel tegen deze lening, mede vanwege de reeds 
bestaande overcapaciteit van televisiebeeldbuizen 
in Europa, terwijl Sony geacht wordt over voldoende 
investeringscapaciteit te beschikken om ook zonder 
EGKS-steun deze investering te plegen. 
In het onderhavige geval laat Nederland de 
bevordering van Japanse investeringen uiteindelijk 
zwaarder wegen dan de argumenten als door Frankrijk 
gehanteerd.. In de Coördinatie Commissie werd er in dit ver
band ook aan herinnerd dat de Nederlandse opstelling in EIB-kader 
wanneer aldaar het verstrekken van leningen aan 
bedrijven die de benodigde fondsen ook elders kunnen 
aantrekken aan de orde is, ook terughoudend is. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland dat aanvankelijk de Franse 
bezwaren steunde, zich slechts node neer
legt bij het verstrekken van deze lening, 
op grond van de Commissie-overweging. 

1.2 Betrekkingen_EG_-_Ja2an 

Het Britse voorzitterschap heeft een scenario voor 
een Raadsuitspraak inzake de betrekkingen EG - Japan 
voorgelegd. Dit scenario houdt in een verslag van 
de Europese Commissie over haar recente gesprekken 
met Japan en over het bezoek van een Keidanren-missie 
(Japanse ondernemers) , het benadrukken van het 
belang van uitvoering van de verklaring van de 
Japanse minister van handel en industrie, Tanaka, 
tot opvoering van de invoer in Japan, goedkeuring 
van de Commissievoorstellen inzake de bevordering 



van de EEG-uitvoer naar Japan, kortom e^ 
bekrachtiging van de door de Raad van derwijze 
waarop de Commissie de betrekkingen met Japan 
behartigt. Over dit scenario bestaat (nog) geen 
overeenstemming; een document dat het voorzitter
schap heeft toegezegd, is ook nog niet beschikbaar. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland het niet noodzakelijk acht dat 
de betrekkingen met Japan als agendapunt 
op de a.s. Raad zullen figureren. Overigens 
kan ook Nederland, indien overeenstemming 
over het voorzitterschapsscenario bereikt 
wordt, daaraan meewerken. 

• 3 5iËi222-^22ï^z2uid_/_Hon2er_in_de-wereld 

Op 22 en 23 oktober 1981 vindt te Cancun (Mexico) de 
Noord-Zuid Topconferentie plaats. Slechts drie 
lidstaten van de EEG (BRD, Frankrijk, VK) zijn voor 
deze conferentie uitgenodigd. Nederland heeft tijdens 
de vorige Algemene Raad aangedrongen op verslaggeving 
tijdens de a.s. Raad. Een dergelijk verslag zou 
ook mededelingen kunnen bevatten over een 
eventuele follow-up Cancun-conferentie. Het is echter 
niet nog niet duidelijk of het Voorzitterschap inderdaad 
verslag zal doen. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland/ zonodig, zal verzoeken om 
een verslag van het voorzitterschap tijdens deze 
Algemene Raad inzake de Cancun-Topconferentie. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
voorts dat Nederland, maar in ieder geval de 
Gemeenschap als zodanig van een eventuele 
follow-up van de Cancun-conferentie niet 
mag worden buitengesloten. 

Onder het agendapunt Noord-Zuid zal tevens aan de 
orde komen het door de Commissie gepresenteerde 
plan inzake de bestrijding van de honger in de 
wereld. De Commissie heeft dit plan opgesteld naar 
aanleiding van een Italiaans initiatief terzake, 
waarover besloten is dat de uitvoering in EEG-kader 
zal plaatsvinden. 
Een van de meest in het oog springende onderdelen 
van het Commissieplan betreft een speciale nood-
voedselhulpactie ten bedrage van 40 MECU. Zijdens 
het ministerie van Financiën werd medegedeeld dat 
de EcoFinraad, optredend als begrotingsraad, zich 
positief over deze actie heeft uitgesproken. 



De Coördinatie Commissie overwoog voorts dat een 
formeel Commissievoorstel terzake (nog) niet is 
ingediend; formele goedkeuring van het op tafel liggende 
Ccrrroissieplan is dan ook neg niet mogelijk. Ten slotte werd er zijdens 
Ontwikkelingssamenwerking op gewezen dat het 
Commissieplan tijdens de a.s. Raad van Ministers 
van Ontwikkelingssamenwerking (3 november 1981) aan 
de orde zal komen. 

De Coördinatie Commissie bevestigde de 
Nederlandse instemming met het speciale 
nood-voedselhulpprogramma. Gezien de 
urgentie van deze actie hoopt de 
Coördinatie Commissie dat voor de 
goedkeuring daarvan, een oplossing wordt 
gevonden welke uitvoering van de actie 
zonder onnodige vertraging mogelijk maakt. 



1*4 Toetreding^Sganie/Voorbereiding ministeriële 
22^lE^È2^Ëii22Ëïl-YÊ:ïi_26 _oktobêr 1981 

De Gemeenschap bereidt twee verklaringen voor 
de a.s. ministeriële onderhandelingszitting voor, 
te weten inzake de dossiers inzake totstandkoming 
van de douane-unie met Spanje alsmede de overneming 
door Spanje van het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid 
(GLB). 
In het douane-unie dossier staan nog twee vragen 
open nl.: 
- dient de Gemeenschap aan te dringen op een 

restrictieve regeling voor de Spaanse uitvoer 
van textielprodukten naar de Gemeenschap tijdens 
de overgangsperiode (zoals ook t.o.v. Portugal 
voorgesteld); 

- dient de Gemeenschap te streven naar parallelliteit 
tussen de aanpassing van het Spaanse douanetarief 
ten opzichte van derde landen aan het Gemeenschappelijk 
douanetarief (GDT) en de afbraak van de rechten 
in de intra-handel tussen Spanje en de EEG. 

De Coördinatie -Commissie overwoog dat de textiel
handel tussen Spanje en de EEG zodanig verschilt 
van die tussen Portugal en de EEG dat t.o.v. Spanje 
een duidelijk minder restrictief standpunt mogelijk 
moet zijn. Eventueel zou een van Belgische zijde 
voorgesteld compromis aanvaardbaar zijn. Deze 
compromisformule houdt in dat de integratie van de 
Spaanse textielindustrie in de Gemeenschap harmonisch 
dient te geschieden en dat met het oog daarop dient 
te worden voorkomen dat situaties ontstaan, waarbij 
vrijwaringsmaatregelen noodzakelijk worden. Daarom 
kan de Gemeenschap in dit stadium de mogelijkheid 
niet uitsluiten dat eventueel in de toetredingsacte 
bij wijze van overgangsmaatregel moet worden voorzien 
in administratieve samenwerking voor een tijdvak met 
een beperkte duur die in onderling overleg moet 
worden vastgesteld, en voor bepaalde gevoelige 
textielprodukten die later kunnen worden bepaald. 
Nederland kan dit echter slechts onder twee uit
drukkelijke voorwaarden, te weten: 
- textiel dient het enige industrieprodukt te blijven 

dat aan een restrictieve regeling onderworden kan 
worden (met nadruk werd er zijdens Economische Zaken 
op gewezen dat van het onder het EGKS-verdrag 
vallende staal niet gerept dient te worden); 

- er dient parallelliteit te bestaan tussen de Spaanse 
aanpassing van het GDT en de afbraak van de rechten 
in de intra-handel Spanje - EEG. 



De Coördinatie Commissie overwoog nog dat zo al 
enige afbreuk gedaan zou worden aan deze parallelliteit 
Nederland - teneinde totstandkoming van een 
douane-unieverklaring niet in de weg te staan -
niet in een geïsoleerde positie dient te geraken en 
aansluiting zou kunnen blijven vinden bij de positie 
van de BRD. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland geen voorstander is van een 
restrictieve regeling van de textielhandel 
tussen Spanje en de EEG gedurende een over
gangsperiode na de toetreding. Eventueel is 
het hierboven geschetste Belgische compromis 
voor Nederland aanvaardbaar, indien daarmede 
afronding van de douane-unieverklaring 
kan worden bereikt, echter onder de voor
waarde dat textiel het enige industrie-
produkt blijft waarop dit compromis van 
toepassing is en er parallelliteit zal bestaan 
tussen aanpassing van het Spaanse buitentarief aan het 
GDT en de afbraak van de rechten in de intra-
handel tussen Spanje en de EEG. Inzake deze 
parallelliteit zal Nederland aansluiting 
blijven zoeken bij de positie van de BRD. 

De Gemeenschap bereidt tevens een verklaring voor 
inzake de overneming door Spanje van het GLB. De 
Coördinatie Commissie constateerde dat het voor
liggende ontwerp terzake weinig inhoudelijk is en 
veelal een herhaling is van een eerdere verklaring 
van de Gemeenschap. Zij achtte de door Nederland 
(en de BRD) voorgestelde toevoegingen dermate van
zelfsprekend dat daartegen toch geen bezwaren zouden 
behoren te rijzen (ook niet van Franse zijde) 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland zo lang mogelijk zal vasthouden 
aan de voorgestelde toevoegingen aan de 
ontwerp-verklaring inzake het landbouwdossier-



Toetreding Portugal; voorbereiding ministeriële 
2D^Ëï?2È2£ëii23§£i£ti22_12 7 _ok tober 19 81 } 

De Gemeenschap bereidt voor deze onderhandelingen 
een verklaring voor inzake sociale aangelegenheden 
(vrij verkeer van werknemers). In het nu voorliggende 
ontwerp resteren geen"open kwesties meer welke " 
Nederlandse belangen direct raken. Het voor Nederland 
belangrijke probleem van toepassing-van het zgn. 
SEDOC-systeem (informatie over vacatures op de 
arbeidsmarkt) is geregeld in de zin dat invoering 
daarvan op het laatst aan het einde van de over
gangsperiode zal geschieden (dit blijkt uit de 
Nederlandse tekst van de oncwerpverklaring; 
nagegaan zal nog worden of ook de Franse taalversie 
hiermee overeenkomt),. De nog openstaande kwesties 
betreffen een voorrang voor Griekse werknemers 
boven Portugese werknemers, de Luxemburgse wens 
tot beperking van de immigratie van gezinsleden van 
Portugese werknemers, de duur van de overgangsperiode 
en de formulering van de paragraaf over sociale 
zekerheid(kinderbijslag) en de stand van het 
Gemeenschapsoverleg terzake. De Coördinatie Commissie 
nam er nota van dat een oplossing voor het 
Luxemburgse probleem zich aftekent middels een 
notulenverklaring op grond waarvan Luxemburg zijn 
nationale bepalingen terzake ook na toetreding nog 
een aantal jaren zou mogen handhaven. Deze 
regeling zou worden neergelegd in een apart 
protocol bij de toetredingsakte. 

De Coördinatie Commissie bevestigde 
voor het overige het Nederlandse 
standpunt terzake als neergelegd in 
de instructie voor de 1046e PV-vergadering 
(v.d.stoel 521 .268) . 



1. 6 Betre !s!si5.2Ëll»:Ë9l^ZE£H5.i_Y22E^Ë£Ëi4i^2._z®vende 

associatieraad 

Aan de Raad wordt wederom de problematiek 
voorgelegd van de regeling van het handels
regiem met Cyprus voor de jaren 1982 en 1983. 
De Commissie heeft voorstellen inzake concessies 
voor een vijftal landbouwprodukten ingediend 
die t.o.v. de huidige concessies een verbetering 
inhouden. Frankrijk en Italië blijven zich 
tegen een verbetering van de concessies verzetten. 
De Coördinatie Commissie overwoog dat Nederland 
op bepaalde punten verder zou kunnen gaan dan 
de Commissievoorstellen, doch dat het niet opportuun 
lijkt, gezien de stand van zaken te Brussel, dit 
nu naar voren te brengen. 

De Coördinatie Commissie bevestigde 
dat Nederland akkoord gaat met de 
Commissievoorstellen inzake het handels
regiem EEG-Cyprus voor 1982 en 1983. 
Om politieke redenen is zij van oordeel 
dat Nederland op spoedige besluitvorming 
terzake moet blijven aandringen. 



1.7 ACS-suiker 

Conclusie volgt op 21 oktober 1981. 

1.8 iêYËil-Q^i2Ëi_Y22E^ê^êi^i22_^ê^^Ë_^Ë^ê^2^e_Coinniissie 

In het kader van de op 1 juni 1978 van kracht 
geworden handelsovereenkomst tussen de Volksrepubliek 
China en de EG komt in de regel eenmaal per jaar 
de gemengde commissie bijeen. Op 12 en 13 november 
a.s. zal deze Commissie voor de derde maal bijeen
komen (Peking). 
Het is gebruikelijk dat ter gelegenheid van deze 
Gemengde Commissie de Gemeenschap (enige) verbetering 
van contingenten c.q. liberalisaties voor uit China 
in te voeren produkten aanbiedt. De Europese 
Commissie acht de nu door de lidstaten goedgekeurde 
economische concessies (verhoging van contingenten 
en een liberalisatie) aan China te gering, gezien 
de voor de Gemeenschap gunstige ontwikkeling in het 
handelsverkeer met China. De Coördinatie Commissie 
constateerde dat het Benelux-standpunt terzake 
instemt met een gemiddelde stijging van de EEG-invoer-
contingenten met ruim 7% voor 19 produkten. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat dit Benelux-standpunt vooralsnog 
voldoende ruim geacht kan worden. 

In het kader van de op 28 juli 1980 ondertekende 
handelsovereenkomst EG-Roemenië zal binnenkort 
voor de eerste keer de Gemengde Commissie bijeen
komen. Het is de bedoeling dat bij die gelegenheid 
zijdens de Gemeenschap (enige) uitbreiding van 
liberalisatie van uit Roemenië in te voeren 
produkten wordt aangeboden. De Europese Commissie 
acht de tot nu toe door de lidstaten getoonde 
concessiebereidheid te gering. De Coördinatie 
Commissie constateerde dat het in Benelux-kader 
opgestelde standpunt inhoudt liberalisatie van 
een drietal produkten. De Coördinatie Commissie 
hoopte tenslotte dat over het Gemeenschapsaanbod 
aan Roemenië nog avant de a.s. Raad overeenstemming 
bereikt wordt. 



De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat het Benelux-standpunt voldoende 
ruim geacht kan worden, mede in het 
licht van een evenredige lasten-verdeling 
over de lidstaten. Mochten andere lid
staten nadere toezeggingen doen dan zou 
van Nederlandse zijde liberalisatie 
van nog één produkt kunnen worden 
overwogen. 

1.10 Mandaatsproblematiek 
De mandaatsproblematiek zal worden behandeld in 
de Coördinatie Commissie van 21 oktober 1981, 
welke daartoe speciaal bijeenkomt. 



1.11 Textiel 

Aan de a.s. Raad zal de gehele handelspolitieke 
textielproblematiek worden voorgelegd, 
te weten verlenging van het eind 19 81 aflopende 
in GATTkader gesloten multive^elakkoord c.q. 
van de in het algemeen eind 19 82 aflopende 
bilaterale textielakkoorden van de EEG 
met textiel exporterende lage-lonen landen, 
een textielinvoerbeleid t.a.v. zogenaamde 
preferentiële landen (landen aangesloten bij 
de Conventie van Lomé en landen in de 
Middellandse Zeeregio) en een regeling van het 
passief veredelingsverkeer. 

Inzake het door Nederland in te nemen standpunt 
lagen aan de Coördinatie Commissie de 
conclusies van de Interdepartementale Raad 
voor de Handelspolitiek (I.R.H.P.) van 
19 oktober 1981 voor welke ook reeds 
waren opgenomen in de instructie voor 
de 1047e bijeenkomst der p.v.'s. 
De Coördinatie Commissie overwoog meer 
in het algemeen dat de Nederlandse houding 
aansluit bij die van handelspolitiek liberale 
Lid-Staten als de BRD en niet bij restrictief 
ingestelde Lid-Staten als Frankrijk. 
Erkend werd dat de Gemeenschap bij de 
onderhandelingen te Genève in een geisoleerde 
positie is geraakt; verwacht wordt dat 
grote druk op de EEG uitgeoefend zal worden 
om een verlengd MVA te tekenen. Volgens 
de Nederlandse opvatting kan die ondertekening 
door de Europese Commissie ook plaatsvinden ook 
indien nog geen overeenstemming binnen de EEG 
bereikt is over een onderhandelingsmandaat 
inzake een verlenging van de bilaterale 
textielakkoorden. Zijdens Ontwikkelings
samenwerking werd in de Coördinatie Commissie 

nadruk gelegd op de wenselijkheid. 
van differentiatie: armere MVA-landen dienen 
een gunstiger gelegenheid te krijgen om te 
exporteren dan meer ontwikkelde. 
Ook om binnenlands-politieke redenen 
(Tweede Kamer motie) is dit van belang. 

De Coördinatie Commissie keurde de 
conclusies van de I.R.H.P. 
dd. 9 juni goed en besloot deze 

./. aan haar conclusies te hechten. 



1.12 Suiker£_Toetreding_EEG_tot_interna 

Reeds geruime tijd wordt gesproken over mogelijke 
deelneming van de Gemeenschap aan de ISO. Tot dusver 
is echter een akkoord uitgebleven. Zulks enerzijds 
omdat met name Frankrijk weigert het door de ISO 
gehanteerde stelsel van exportquota te aanvaarden 
en anderzijds omdat destijds niet alle aan de ISO 
deelnemende landen de Gemeenschap als belangrijk 
suikerexporteur wilden erkennen. In het EEG-
overleg zijn van Belgische zijde een aantal suggesties 
gedaan, onder meer inzake de bepaling van de referentie
hoeveelheden. De Coördinatie Commissie was van oordeel 
dat deze Belgische suggestie nader op hun merites en 
financiële consequenties dienen te worden bekeken. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland onverkort voorstander blijft van 
deelneming van de EEG aan de ISO. De Europese 
Commissie zou hiertoe exploratoire besprekingen 
moeten kunnen voeren. De Coördinatie 
Commissie concludeerde voorts dat zo nodig 
de Belgische suggesties bij deze besprekingen 
zouden kunnen worden betrokken; dit betekent 
echter niet dat deze van Nederlandse zijde 
als een soort mandaat worden onderschreven. 



2. Voorbereiding van de Visserijraad van 26 en eventueel 27 oktober 1981 

2.1 Intern_Visser i j_beleid 

De Visserijraad zal wederom moeten trachten een 
stap te zetten op weg naar een Gemeenschappelijk 
Visserij Beleid (GVB). Tijdens deze zitting van 
de Raad zullen de volgende elementen van een 
GVB aan de orde komen: 

a) Toegang: 
(De voorwaarden waaronder vissersschepen van de 
lidstaten toegang hebben tot eikaars wateren.) 
Deze problematiek concentreert zich op 
de toegang voor lidstaten tot de 0-12 mijlszöne 
vanaf de kust van andere lidstaten. Het betreft 
hier in het bijzonder het VK dat inmiddels bereid lijkt de 
historische rechten van andere lidstaten in deze 
zone onder bepaalde voorwaarden te erkennen. 
Frankrijk wenst echter in beginsel vrij toegang 
tot de 0-12 mijlszone. 
Daarnaast wenst het VK in beperkt gebied en buiten de 
12 mijlszone preferentiële rechten of 
nadere bepalingen op het gebied van een vergunningen
stelsel om belangen van lokale kustvisserij 
te beschermen. 
Nederland heeft nogal wat historische rechten in 
de Britse wateren. Deze rechten hebben vooral 
betrekking op de haringvangst in de Noordzee. 
Daarnaast doet Nederland ook een aantal andere 
historische rechten gelden, voornamelijk onder de 
Deense en Westduitse kust (platvis). 
Nederland is niet bereid van die rechten afstand 
te doen. 

De Coördinatie Commissie bevestigde 
opnieuw haar conclusie van 22 september 
dat de historische, tradionele visserij
rechten van de lidstaten in de kustwateren 
van andere lidstaten gehandhaafd dienen 
te blijven. 

b) TAC's (Total Allowable Catches) en quota: 
Ket betreft hier de totale in de Gemeenschaps
wateren te vangen hoeveelheden vis en de verdeling 
daarvan in quota voor de lidstaten. 
Hoewel het jaar zover gevorderd is dat voorstellen 
van de Commissie voor het jaar 1981 niet meer van 
materieel belang zijn, wil de Commissie de TAC's 1981 
mogelijkerwijs toch door de Raad laten vaststellen, 
om hierop haar voorstellen voor 1982 te kunnen 
baseren." Vanwege de gebruikte berekeningsmethode 
is het niet waarschijnlijk dat de Commissie-voor
stellen voor de lidstaten aanvaardbaar zullen zijn. 



De Coördinatie Commissie bevestigde haar 
conclusie van 22 september jl. dat de 
Nederlandse delegatie in de Visserijraad 
de ruimte heeft om zo groot mogelijke 
quota te trachten te verkrijgen. Voor 
wat betreft de haringvangst bevestigde 
de Coördinatie Commissie haar conclusies 

./. van 21 juli jl•. 

2.2 Extern_Visserijbeleid 
Verslag van de Commissie over de onderhandelingen 
met Senegal 
De Commissie heeft op 15 en 16 oktober jl. onder
handelingen gevoerd met Senegal over een vernieuwing 
van de visserij-overeenkomst met dat land. 
Uit het verslag van de Commissie blijkt dat geen 
overeenstemming werd bereikt. Nu Senegal (dat 
gedurende het afgelopen jaar een financiële 
vergoeding ontving van + 50% van de waarde van 
gevangen vis!) haar eisen lijkt te verhogen, vroeg 
de Coördinatie Commissie zich af -en zulks mede 
met het oog op de precedentwerking op onderhandelingen 
met andere Afrikaanse kustlanden- of de Gemeenschap 
wel op deze weg dient voort te gaan, dan wel zich 
meer zal moeten richten op een licensiesysteem 
waarbij de reder voor iedere vergunning betaalt. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland vast dient te houden aan 

./. de conclusie van 22 september jl., 
dat er een redelijke verhouding dient 
te bestaan tussen de vergoeding voor 
visrechten en de gevangen vis. Een 
dergelijke vergoeding ligt rond de 10% 
van de bruto-opbrengst van de gevangen 
vis. 
De Coördinatie Commissie concludeerde 
voorts dat van dit standpunt uitsluitend 
zal worden afgeweken als een oplossing anders 
onmogelijk lijkt en andere lidstaten 
een verband leggen met het interne 
visserijbeleid. In dat geval zal: 
- de vergoeding niet meer dan 15% 

bedragen; 
- de vergoeding slechts voor de periode 

van 1 jaar gelden; 
- nogmaals worden aangedrongen op een 

gesprek ten principale over deze materie 
en een deugdelijke kosten/batenanalyse. 



3. Voorbereiding Energieraad van 27 oktober 1981 

3.1 §teun_aan_pro2ecten_in_de_oliesector 

Over dit ontwerp-besluit dat in de komende jaren 
+ 26 min ECU beschikbaar stelt voor steun aan 
communautaire projecten in de sector koolwater
stoffen, is in het Coreper overeenstemming bereikt. 
Nederland en de Commissie hebben daarbij een verklaring 
afgelegd waarin het wordt betreurd dat de Raad 
maxima vaststelt zonder dat de andere tak van ce 
begrotingsautoriteit (EP) bij dit besluit wordt 
betrokken. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland met het ontwerp-besluit 
kan instemmen, ervan uitgaande dat bovengenoemde 
verklaring in een voetnoot bij het ontwerp
besluit is opgenomen. 

3.2 ÏË£!iË^SËï!y£ËyEËD-ËiË2ËliË2!}ê»Ë2Ëï!2iê 

Door de Commissie is een ontwerp-aanbeveling van 
de Raad opgesteld inzake de tariefstructuren voor 
electrische energie in de Gemeenschap. Over deze 
aanbeveling, die is gericht tot de lidstaten, is 
in Brussel overeenstemming bereikt. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland met de aanbeveling van de 
Raad kan instemmen. 

3.3 Energiestrategie_voor_de_Gemeenschap 

De Commissie heeft een mededeling aan de Raad gericht 
(9602/81) waarin enerzijds een schets wordt gegeven 
van de problemen waar de EG zich in de energiesector 
voor ziet geplaatst en anderzijds een aantal voor
stellen wordt gedaan om deze problemen door middel 
van een communautaire strategie aan te vallen. In dit 
document heeft de Commissie, gedwongen door de 
politieke realiteit, voor een middenkoers gekozen 
tussen de weg van een volledig gemeenschappelijke 
benadering (besluitvorming door de Raad, uitvoering 
door Commissie) en die van vrijblijvende coördinatie 
van nationale beleiden. De Commissie wijst vijf 
gebieden aan waaraan de EG met voorrang aandacht zou 
moeten geven: 1) investeringen in besparingsmaatregel 
en in de ontwikkeling van andere energiebronnen dan o 



2) energieprijzen en -belastingen; 3) een sub
crisismechanisme; 4) onderzoek en ontwikkeling en 
5) de externe betrekkingen van de EG in de energie
sector. Op al deze gebieden heeft de Commissie al 
voorstellen gedaan of zal deze binnenkort doen; aan 
lidstaten wordt in de Raad van 27 oktober gevraagd 
om de door de Commissie voorgestelde benadering na 
te streven. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland in beginsel met de Commissie
benadering kan instemmen. Gesteld werd dat 
de door de Commissie genoemde lijst van 
vijf prioriteiten, die ongelijksoortig 
van gewicht en karakter zijn, niet als 
uitputtend moet worden beschouwd. De 
prioriteiten moeten tot ontwikkeling worden 
gebracht tegen de achtergrond van de 
communautaire doelstellingen, die, zoals 
de Commissie zelf stelt, in paragraaf 32b 
van haar mededeling, voortdurend 
geactualiseerd moeten worden. 
Over de inhoud van de Nederlandse 
interventie zal nog nader ambtelijk inter
departementaal overleg worden gevoerd. 

3.4 Subcrisismechanisme 
Conform het besluit van de Energieraad van 24 juli jl. 
heeft de Commissie concrete voorstellen gedaan 
met betrekking tot stappen die genomen zouden moeten 
worden, ingeval van een "limited shortfall" in de 
olie-aanvoer. Kern van dit voorstel wordt gevormd 
door de mogelijkheid om tussen lidstaten tot een 
herverdeling van de verplichte voorraden van 90 dagen 
over te gaan. De Commissie stelt voor om 5 van deze 
90 dagen te gebruiken om een subcrisismechanisme te 
laten functioneren; in sommige omstandigheden zou 
dit zelfs tot 10 dagen kunnen oplopen. 
Een communautair subcrisismechanisme zal ingepast 
dienen te worden in een in IEA-kader tot stand te 
brengen regeling. Ook zal het subcrisismechanisme 
rekening dienen te houden met de in het IEP-verdrag 
vastgelegde voorraadverplichting van 90 dagen. 
De voorbereidende besprekingen in Brussel hebben gelei 
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tot een aantal procedureafspraken welke aan de 
Raad ter goedkeuring zullen worden voorgelegd. In 
deze afspraken wordt aangegeven op welke wijze in 
geval van subcrisis gemeenschappelijke besluiten 
zullen worden voorbereid en genomen. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland kan instemmen met internationale 
afspraken inzake een subcrisismechanisme 
met flexibel karakter en in concreto met 
de totstandkoming van een subcrisis
mechanisme in EEG-kader, dat inpasbaar is in een in 
het IEA-kader eventueel tot stand te brengen 
regeling. Dit subcrisismechanisme mag geen 
strijdigheid opleveren met de in IEA-
kader overeengekomen regeling inzake 
een crisismechanisme 
In nader interdepartementaal overleg zal, 
zo nodig, het Nederlandse standpunt, met 
inachtnemen van bovenstaand uitgangspunt, 
worden gepreciseerd voor wat betreft de 
gemaakte procedureafspraken. 

3.5 Energiegrijspolitiek 

De Commissie heeft zeer recentelijk een mededeling 
opgesteld inzake het energieprijsbeleid, dat de 
afhankelijkheid van olie in de Gemeenschap zou 
moeten verminderen. Naar verwachting zal de mede
deling in verband met het technische en gevoelige 
karakter van de behandelde materie hoogstwaarschijnlijk 
slechts summier op deze Raad worden behandeld en 
worden verwezen naar het technische niveau ter nadere 
bestudering. Overigens zij opgemerkt dat in het 
verleden de noodzaak van een communautair energie
pri jsbeleid door Nederland bij herhaling is onderstreept. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland zal kennisnemen van de Commissie
mededeling over het energieprijsbeleid welke 
na een algemene gespreksronde in de Raad naar 
Coreper en High Level Group kan worden 
verwezen ter nadere bestudering. 
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3.6 Demonstratieprojecten 
Begin 1979 treden twee verordeningen in werking 
betreffende financiële steun voor de exploitatie 
van alternatieve energiebronnen en voor energie
besparing. Doel van deze communautaire financiële 
steun is om demonstratieprojecten die het onder
zoek- en ontwikkelingsstadium reeds voorbij zijn, 
doch nog geen kans hebben gezien om op eigen kracht 
commercieel rendabel te functioneren, overbruggings-
steun te verlenen. Al vrij snel na de inwerking
treding van deze regelingen bleek, dat behoefte 
aan steun aanmerkelijk groter was dan de gereserveerde 
fondsen (resp. 95 min ERE over vijf jaar en 55 min 
over vier jaar). In oktober 1980 heeft de Commissie 
dan ook aan de Raad verzocht om de beschikbare 
fondsen te verdubbelen. De BRD en Nederland wilden 
hier echter niet mee instemmen alvorens de 
Commissie met een gedegen evaluatie van de tot op 
heden verleende steun is gekomen. De Nederlandse 
opstellingArfi-s gebaseerd op de snothodc van toewijzing 
van fondsen. /J^ULUU^ 

De Coördinatie Commissie concludeerde niettemin 
dat naar Nederlands oordeel de projecten 
welke thans reeds in gang zijn gezet, 
gecontinueerd moeten kunnen worden. Tevens 
dient een beter evenwicht te worden 
bereikt tussen projecten met betrekking 
tot alternatieve energie (waarop thans 
teveel de nadruk ligt) en energiebesparing. 
Nederland is bereid voorzover nodig ter 
bereiking van bovenstaande twee vereisten, 
mee te werken aan een verhoging van de 
thans gereserveerde fondsen. 
Nederland acht het voorts van belang dat de 
Commissie bij de toewijzing van projecten 
zich houdt aan de criteria, zoals vast
gelegd in het oorspronkelijk Commissie
besluit terzake. 

3.7 CentraIes_in_grensgebieden 
Ter tafel ligt een ontwerp-verordening inzake de 
instelling van een communautaire overlegprocedure 
inzake de vestiging van electrische centrales die 
invloed op het grondgebied van een andere lidstaat 
kunnen uitoefenen. De discussie wordt al geruime tij 
geblokkeerd door Frankrijk die deze verordening 
beschouwt als een inmenging in de eigen nationale 



bevoegdheden; hooguit kunnen terzake bilateraal 
afspraken worden gemaakt.Zolang dit Franse voor
behoud niet wordt opgeheven, hetgeen niet waar
schijnlijk is, lijkt voortgang niet mogelijk. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland kan meewerken aan een 
communautaire overlegprocedure inzake 
electrische centrales in grensgebieden 
en dat druk op de Franse delegatie zou 
moeten worden uitgeoefend om haar voor
behoud op te geven. 

3.8 Gasbeleid 
Het Commissiedocument over aardgas heeft voornamelijk 
een beschrijvend karakter. De aanbeveling die door 
de Commissie aan haar(door een aantal lidstaten 
geprezen)overzicht verbindt, is dat de EG diversificatie 
in haar gastoevoer moet nastreven en maatregelen 
moet treffen om een eventuele onderbreking van gas-
leveranties op te kunnen vangen. Verder benadrukt 
de Commissie de noodzaak om tot een grondige 
informatie-uitwisseling over te gaan inzake onder
handelingen met derde landen over leveringscontracten. 
In de Raad zal een gedachtenwisseling over deze 
problematiek worden gevoerd, waarbij de gasonder-
handelingen met derde landen (Sovjet-Unie) aan de 
orde komen. Het voorzitterschap zal nog met 
conclusies komen die met name betrekking zullen hebben 
op passende communautaire procedures voor de uit
wisseling van informatie terzake. Voor het overige 
wordt geen concrete besluitvorming voorzien. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland kan participeren in een algemeen 
debat inzake een communautair aardgas
beleid en kan instemmen met conclusies in
zake procedures over informatie-uitwisseling. 



3.10 Olieraffinage 
De Commissie heeft in een mededeling aan de Raad 
een analyse opgesteld inzake de communautaire 
raffinagecapaciteit. Zij kemt daarbij tot de 
conclusie dat de Europese raffinaderijen een 
substantieel deel van hun capaciteit moeten af
bouwen om de heersende malaise het hoofd te bieden. 
Terzake wordt een grote eigen verantwoordelijkheid 
gelegd bij de industrie zelf. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland de grote lijnen van de 
analyse van de Commissie onderschrijft. 
De Raad kan van de analyse kennisnemen 
en de Commissie kan worden uitgenodigd 
de ontwikkelingen te blijven volgen en de 
Raad terzake te rapporteren. 

3.9 Tranche uit nieuw communautair instrument voor 

Naar verluidt zal commissaris Davignon op de Energie-
raad mededelingen doen omtrent de aanwending voor 
energieprojecten van middelen uit het nieuwe 
communautaire instrument. In de vergadering van de 
Coördinatie Commisie was hieromtrent nog niets 
concreets bekend. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat 
Nederland kan kennisnemen van een eventuele 
Commissiemededeling terzake. 


